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din stenograma ședinței Senatului din 7 iunie 2023

Doamna Silvia-Monica Dinică:
Mulțumesc, domnule președinte de ședință.
Stimați colegi,
Titlul declarației mele politice de astăzi este „Consolidarea legislației împotriva abuzului sexual 

asupra minorilor - o prioritate pentru siguranța și protecția copiilor”.
Stimați colegi,
Astăzi vreau să vă atrag atenția asupra existenței acestei aberații legislative colosale în 

România. Se numește „Actul sexual cu un minor” și este un pretext juridic prin care peste o mie de 
dosare de agresiune sexuală împotriva copiilor de sub 16 ani s-au încheiat prin clasare anul trecut și 
situația nu este una singulară. La fel s-a întâmplat și în anii precedenți, peste o mie de inculpați au 
rămas în libertate, peste o mie de glasuri disperate ale copiilor au fost ignorate. Dacă ne uităm la cifrele 
exacte, în 2022 au fost soluționate 2 125 de cauze privind infracțiunea de act sexual cu un minor, 
dintre care știți câte cu propunere de renunțare la urmărire penală? 1 240 prin clasare, 222 cu 
propunere de renunțare la urmărire penală, iar restul ce a mai rămas, prin trimitere în judecată. Cu alte 
cuvinte, în 70% dintre dosarele care purtau numele de „Act sexual cu un minor” au fost considerate de 
procurori ca neîndeplinind condițiile legale pentru trimiterea în judecată.

Cum îi putem explica așa o decizie a justiției și unui singur copil care și-a făcut curaj să 
povestească procurorilor trauma prin care a trecut? Cum putem explica situația miilor de copii care au 
fost victime și pe care justiția i-a pasat de-a lungul timpului? Avem în explicațiile judecătorilor, 
inclusiv argumente de genul că nu se impune cheltuirea banului public pentru anchetarea faptelor. Deci 
justiția nu performează când copiii și adolescenții sunt agresați sexual, ca să mai economisim niște 
bani la buget, dar să știți că și atunci când au existat condamnări, pedepsele, de multe ori, nu corespund 
cu cele la care ne-am aștepta.

Sub paravanul „Actului sexual cu un minor”, Curtea de Apel București i-a dat unui bărbat 
sentința de 8 luni de închisoare cu suspendare pentru agresiunea sexuală a propriei nepoate. Judecătorii 
au considerat că acest copil de 13 ani a avut un consimțământ de dat și că i l-a dat unchiului său. Și aș 
vrea să folosesc acest moment al declarației politice de astăzi ca să vă spun că există în Parlament 
proiecte de lege care ar putea ajuta, și că ele sunt ținute la sertar. Există mai multe proiecte, cu 
inițiatori din mai multe partide, care să stabilească negru pe alb că orice act sexual cu un copil este, de 
fapt, viol, când celălalt are o vârstă considerabil înaintată. Astfel de inițiative de bun-simț și-au găsit 
locul în legea altor state europene, dar în România încă așteptăm. Temerea mea este că știți despre 
aceste statistici și știți și despre proiecte și totuși se amână adoptarea lor în plen. Ce nu știu și nu pot 
înțelege este, de ce?

Mulțumesc.
Silvia Dinică, senator Circumscripția nr.42 București


